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Protokół Nr ORN.0012.6.2018 

 

wspólnego posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia                            

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku oraz Komisji Oświaty, Kultury, 

Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 15 maja 2018 r. 
 

Na stan 6 członków Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności w załączeniu. 

 

Na stan 8 członków Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu                               

i Rekreacji w posiedzeniu udział wzięło 3 – lista obecności w załączeniu. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun, 

 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Olecku – Katarzyna Dryl-Nerkowska, 

 Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Andrzej Żyliński, 

 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński, 

 Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate”– Radosław 

Skrodzki, 

 Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej 

Falęcki, 

 Prezes Powiatowego Olecko-Gołdapskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 

Ratunkowego – Jerzy Sulima, 

 Wiceprezes Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Maciej 

Kosiński, 

 Skarbnik Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Michał Dunaj, 

 Członek Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Paweł Zdanio, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Elżbieta Rękawek, 

 Specjalista ds. turystyki Centrum Informacji Turystycznej w Olecku – Maria 

Łangowska, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie przewodniczącego obrad. 

2. Przygotowanie do sezonu letniego. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisje jednogłośne przyjęły porządek posiedzenia. 
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Do punktu 1 – Otwarcie posiedzenia i ustalenie przewodniczącego obrad.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

powitał wszystkich przybyłych na wspólne posiedzenie komisji. Zgłosił propozycję, aby 

obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa – Leszek Olszewski, gdyż ta komisja przygotowuje referat na najbliższą 

sesję.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu. 

 

Przewodnictwo obrad przejął Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek Olszewski. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  2 – Przygotowanie do sezonu letniego. 

 

Przewodniczący obrad – Leszek Olszewski  

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji gości. Zaproponował, aby osoby, które 

spieszą się zgłosiły chęć omówienia tematu jako pierwsze w kolejności. Przypominał, iż jeśli 

będą wnioski do budżetu, zostaną zgłoszone do budżetu na przyszły rok. Po przedstawieniu 

informacji prosił o zadawanie pytań.  

 

Dyrektor ROK w Olecku „Mazury Garbate” – Radosław Skrodzki 

przedstawił informację z działań planowanych w okresie letnim 2018 r. – treść w załączeniu 

do protokołu. Dodał, iż we wrześniu odbędzie się Święto Plonów.  

Oznajmił, że biorąc pod uwagę jubileuszowy 25. Przystanek Olecko budżet ośrodka w tym 

roku na organizację imprezy jest większy i życzyłby sobie, aby w przyszłym roku był na takim 

samym poziomie.  

 

Specjalista ds. turystyki Centrum Informacji Turystycznej w Olecku – Maria Łangowska  

przedstawiła informację na temat przygotowania do sezonu turystycznego 2018 – treść  

w załączeniu do protokołu. 

Poinformowała, iż na bieżąco jest aktualizowana strona internetowa z bazą noclegową, 

gastronomiczną i agroturystyczną.  

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Olecku – Katarzyna Dryl-Nerkowska 

odczytała informacje dotyczące przygotowań do sezonu letniego 2018 – treść w załączeniu  

do protokołu.  

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

przedstawił informacje dotyczące przygotowania do sezonu letniego – treść w załączeniu  

do protokołu. 

Poinformował, iż mieszkańcy na Facebooku zgłaszali skargi odnośnie nieczynnej 

wypożyczalni sprzętu wodnego oraz toalety przy plaży. Wyjaśnił, że na drzwiach 

wypożyczalni wisi informacja, że od 1 maja, w każdy weekend można wypożyczyć sprzęt, 

tylko najpierw należy zgłosić się do pracownika w Hali „Lega” wnieść opłatę  

za wypożyczenie, odebrać paragon i następnie pracownik MOSiR-u otwiera wypożyczalnię  



 3 

i udostępnia sprzęt. W dniu, kiedy była skarga, wypożyczenia sprzętu odbywały się. Obecnie 

wypożyczenia są na odpowiedzialność wypożyczającego, gdyż ratownicy wodni jeszcze nie 

pełnią dyżuru.  

Jeśli chodzi o toaletę jest ona czynna, jednak często dewastowana.  

Ponadto trwa przegląd techniczny łodzi motorowej ratowników wodnych oraz kurs w zakresie 

uprawnień na ratownika wodnego organizowany przez Oleckie Wodne Ochotnicze Pogotowie 

Ratunkowe.   

W ciągu najbliższych dni w Olecku odbędą się imprezy sportowe o randze mistrzostw Polski  

i mistrzostw województwa.  

 

Przewodniczący obrad – Leszek Olszewski  

zapytał, czy jest zabezpieczone paliwo do łodzi motorowej. 

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż paliwo jest kupowane na bieżąco ze środków budżetu MOSiR. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

poddał pod rozwagę wydłużenie okresu wypożyczeń sprzętu wodnego, poza okres wakacyjny. 

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Anna Kaczor 

zapytała, czy stosowna informacja o otwarciu wypożyczalni znajduje się na stronie 

internetowej. 

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, że informacja jest zamieszczona na stronie internetowej ośrodka, jak i stronie 

gminnej. 

Jeśli chodzi o wydłużenie okresu wypożyczeń jest on ściśle związany z okresem zatrudnienia 

ratowników wodnych, którzy pracują od 15 czerwca. Wypożyczenia odbywały się już  

od 1 maja.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

zaznaczył, iż młodzi ludzie nie czytają informacji wywieszonej na drzwiach. Może warto 

byłoby umieścić na drzwiach kod QR, po którego zeskanowaniu klient zostałby 

przekierowany na stronę internetową z najważniejszymi informacjami.  

Zapytał, czy informacje o imprezach sportowych o randze wojewódzkiej i krajowej,  

a następnie jakieś reportaże są przedstawiane w telewizji ogólnopolskiej, czy w jakiś inny 

sposób jest to reklamowane.  

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż w mediach lokalnych oraz na stronach internetowych są umieszczane 

informacje zapowiadające. Telewizja ogólnopolska, czy regionalna nie jest zainteresowana 

promocją tego typu imprez.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

zapytał o jakość sprzętu pływającego.  

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, że sprzęt jest na bieżąco remontowany.  

 

 

 



 4 

Wiceprezes Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Maciej Kosiński 

poinformował, iż wczoraj rozpoczął się nabór na kurs ratownika wodnego. Jest 10 chętnych, 

ale dwie osoby są niepełnoletnie i nie będą mogły być zatrudnione, kolejne dwie pracują 

zawodowo w straży pożarnej. Ponadto nie ma gwarancji, iż uczestnicy kursu, po jego 

ukończeniu będą chcieli pracować w Olecku. W zeszłym roku była mowa o zwiększeniu płac 

ratowników i znalezieniu środków na szkolenia. Do tej pory nie zostało to zrealizowane i nie 

zachęca to do pracy w Olecku. Również w zeszłym roku ukazał się artykuł o złych warunkach 

pracy ratowników przy plaży „Szyjka”, co także nie jest zachęcające. 

Poddał pod rozwagę utworzenie linii telefonicznej z numerem alarmowym, który zostałby 

umieszczony w widocznym miejscu wokół jeziora, by ratownicy wodni mogli szybciej dotrzeć 

na miejsce zdarzenia. Numer taki winien być też udostępniony innym służbom ratowniczym – 

pogotowiu ratunkowemu, policji, straży pożarnej.  

 

Skarbnik Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Michał Dunaj 

dodał, że mimo, iż jest kilku kursantów, nie oznacza to, że wyrażą chęć pracy w Olecku, gdyż 

jest wiele ogłoszeń o poszukiwaniu ratowników wodnych na turnusy. Wówczas ratownik 

pracuje na kąpielisku w blokach godzinowych, czyli 2 godziny rano i 2 godziny po południu, 

ma pełne wyżywienie i za 7 dni otrzymuje 1.500,00 zł. Stąd nie ma się co dziwić, iż nie 

brakuje chętnych do pracy za 1.800,00 zł netto.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada 

poddał pod rozwagę, aby zabezpieczyć środki finansowe w przyszłorocznym budżecie gminy 

na podwyżki płac ratowników wodnych zarówno pracujących na kąpielisku, jak i na basenie. 

Zapytał, jakiego rzędu kwota podwyżki rozwiązałaby problem, bo płace za pracę na turnusie 

nie do końca oddają obraz.  

 

Członek Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Paweł Zdanio 

wyjaśnił, iż praca na kąpielisku i basenie jest tak samo odpowiedzialna i jest to bardzo duża 

odpowiedzialność. Czuwają nad bezpieczeństwem mieszkańców i turystów, jeśli jezioro  

ma być wizytówką miasta, to nie można robić kroku wstecz. Kilka lat temu nad jeziorem były  

4 plaże. Z roku na rok jest ich mniej. W sąsiednich miastach (Giżycko, Augustów) ratownicy 

zarabiają od 3,3 do 3,5 tys. zł brutto. Kilka osób, które zdobyły uprawnienia i pracowało  

z nimi przez parę sezonów zmieniły zawód.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada 

zapytał, ile wynoszą płace ratowników w Olecku. 

 

Skarbnik Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Michał Dunaj 

odpowiedział, że jest to kwota 2,5 tys. zł brutto. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy podwyżka rzędu ok. 1 tys. zł brutto zadowalałaby ratowników i prawdopodobnie 

rozwiązałaby problem braku ratowników do pracy. Ponadto chciał wiedzieć, ilu ratowników 

pracuje na basenie, a ilu w sezonie na kąpieliskach. 

 

Członek Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Paweł Zdanio 

w jego opinii podwyżka płac rozwiązałaby problem, bo wiele osób zrezygnowało i znalazło 

lepiej płatną pracę. Na pływalni stale zatrudnionych jest 8 ratowników. Dodatkowo  

na kąpieliska jest 11 etatów.  
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Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada 

upewnił się, iż po kursie na ratownika wodnego nie ma już obowiązku odpracowania 

określonej ilości godzin w miejscu szkolenia i po ukończonym kursie ratownik może wybrać 

miejsce zatrudnienia, gdzie jest większa płaca. 

 

Członek Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Paweł Zdanio 

odpowiedział, że kiedyś po skończonym kursie ratownik był obowiązany odpracować  

40 godzin społecznie wdrożeniowo przed sezonem. Teraz takiego obowiązku nie ma.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Jarosław 

Bagieński 

zapytał, czy uczestnicy kursu ponoszą jego koszty. 

 

Członek Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Paweł Zdanio 

odpowiedział, iż uczestnicy kursu ponoszą koszty. Kurs ratownika wodnego kosztuje 700 zł, 

aby pracować na kąpielisku należy posiadać przynajmniej jeden patent sternika 

motorowodnego, którego koszt wynosi ok. 500 zł oraz konieczne jest posiadanie uprawnień  

do udzielania kwalifikowanej pierwszej pomocy, co kosztuje 600 zł. Młode osoby przed 

rozpoczęciem pracy muszą zainwestować, by uzyskać uprawnienia.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Anna Kaczor 

stwierdziła, iż rok temu była mowa o wykonaniu na kąpielisku „Szyjka” stanowiska dla 

ratowników. Następnie to zadanie było wprowadzone do budżetu gminy najprawdopodobniej 

w ramach budżetu obywatelskiego. Chciała wiedzieć, czy stanowisko zostanie wykonane. 

 

Przewodniczący obrad – Leszek Olszewski  

odpowiedział, że inwestycja ma być wykonana w tym roku. 

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odnośnie podwyżek dla ratowników wyjaśnił, iż w projekcie budżetu gminy na 2018 rok były 

ujęte środki na podwyżki dla ratowników wodnych i ogólnie dla pracowników MOSiR, jednak 

budżet został przyjęty z wykreśleniem tych środków finansowych.  

Rząd przygotowuje zmiany odnośnie podwyższenia płacy minimalnej. Zatem i tak płace 

wszystkich pracowników ośrodka będą musiały być podwyższone, a ratownicy powinny mieć 

wyższe pensje. Jednak najpierw należy poczynić stosowne zmiany w budżecie gminy.  

Jeśli chodzi o stanowisko dla ratowników, wiata była zaplanowana w ogólnym projekcie 

zagospodarowania plaży „Szyjka”.  

Obecnie trwają negocjacje związane z zakupem nowej motorówki-pontonu dla ratowników. 

Planuje się utworzenie silnego oddziału WOPR i zgłoszenie go do Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych, aby mógł szkolić i zarabiać na tym.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada 

zapewnił, iż radni będą wnioskować do budżetu o zabezpieczenie środków na podwyżki płac 

ratowników i pracowników ośrodka. Ratownicy pełnią bardzo odpowiedzialną funkcję i ich 

płace powinny być zdecydowanie wyższe niż płaca minimalna.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

wtrącił, że na kąpielisku „Szyjka” ma być wykonane nowoczesne, przeszklone pomieszczenie 

dla ratowników w ramach zadania – Zagospodarowanie plaży gminnej „Szyjka” w Olecku. 

Obecnie wniosek o dofinansowanie inwestycji jest na etapie oceny merytorycznej.  

Jeśli chodzi o podwyżki płac, ten sam problem istnieje we wszystkich jednostkach 

organizacyjnych gminy, o czym należy pamiętać przy konstruowaniu budżetu na przyszły rok.  
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Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Andrzej Żyliński 

oznajmił, iż działania policji są ściśle związane z działalnością ośrodka kultury oraz ośrodka 

sportu i rekreacji w związku z zabezpieczaniem imprez masowych.  

Biorąc pod uwagę występy znanych zespołów podczas jubileuszowego „Przystanku Olecko”, 

należy spodziewać się dużej ilości osób, tak samo podczas IV Oleckiego Święta Mleka  

i Miodu.  

W sezonie letnim policja będzie przeprowadzać łącznie z ratownikami wodnymi patrole łodzią 

motorową na jeziorze. Ponadto odbywać się będą patrole rowerowe głównie na „Wiewiórczej 

Ścieżce”.  

Dzięki wsparciu gminy i powiatu (koszty wyżywienia i noclegów) w Olecku służbę pełni  

4 policjantów z innych jednostek – Bartoszyc i Działdowa. Ponadto będzie wnioskował  

na sezon letni, o dwóch dodatkowych policjantów z oddziałów prewencji w Olsztynie. Z tym, 

że jest problem z zapewnieniem dla nich miejsc noclegowych, gdyż w mieście ich brakuje.  

Przed wakacjami policja będzie prowadzić akcję związaną z bezpieczeństwem podczas 

wakacji.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy jest tak duży problem z zakwaterowaniem policjantów, iż można byłoby pozyskać 

więcej osób, ale nie ma gdzie zapewnić im noclegów.  

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Andrzej Żyliński 

potwierdził, że istnieje duży problem, gdyż obecnie dzięki uprzejmości dyrekcji Zespołu Szkół 

Licealnych i Zawodowych przy ul. Gołdapskiej policjanci są zakwaterowani  

w internacie. Jednak na okres wakacji przyjeżdża dużo klubów sportowych i miejsca 

noclegowe są już zarezerwowane.  

Podał przykład Gołdapi, gdzie miasto ma fundację, przy której działa hotel i są tam 

kwaterowani policjanci, a koszt noclegu wynosi 25 zł za osobę.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada 

stwierdził, iż należy przyjrzeć się sytuacji zakwaterowania policjantów, gdyż chodzi  

o zapewnienie bezpieczeństwa w mieście w sezonie letnim. Wielokrotnie była mowa  

o dawnym Hotelu Maraton. Przydałyby się te miejsca noclegowe w kontekście 

zakwaterowania policjantów.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

prosił komendanta o „bardziej aktywną postawę” wobec osób łamiących przepisy prawa 

głównie w ruchu drogowym w zakresie nieprawidłowego parkowania.  

 

Przewodniczący obrad – Leszek Olszewski  

zapytał, czy policja kontroluje poziom hałasu skuterów. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Andrzej Żyliński 

odpowiedział, że niejednokrotnie policja sprawdzała poziom hałasu, ale mieści się  

on w normie. Jest to uciążliwe, ale zgodne z prawem. 

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Robert Smyk 

zapytał, czy są jakieś dane świadczące o tym, iż monitoring miejski ma znaczący wpływ  

na zmniejszenie aktów wandalizmu i czy kamery będą przemieszczane w inne miejsca. Chodzi 

o to, by zabezpieczyć miejsca, które akurat nie będą patrolowane przez policję.  

 

 

 



 7 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Andrzej Żyliński 

wskazał, iż monitoring jest miejski i w tym zakresie radni winni zadać pytanie sami sobie. 

Monitoring jest dobry i profesjonalny, ale będzie w pełni wykorzystany, jeśli zostanie 

zapewniona całodobowa obsługa, policja nie jest w stanie go obsłużyć, bo stanowisko  

w komendzie jest jednoosobowe. Dzięki monitoringowi ujawniane jest głównie nieprawidłowe 

parkowanie i wówczas w to miejsce jest kierowany patrol. 

W jego ocenie obecne kamery są dobrze umiejscowione i zapewne system będzie jeszcze 

rozbudowywany. Gdyby była zapewniona całodobowa obsługa, osoba obsługująca zauważając 

jakieś zdarzenie może wykonać zbliżenie i trwale zarejestrować wizerunek osoby. Jednak 

zatrudnienie dodatkowych osób generuje koszty. Podał przykład funkcjonowania monitoringu 

miejskiego w Gołdapi, gdzie zniszczenia mienia wokół placu w centrum spadły do zera.       

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada 

w jego opinii koszt poniesiony na zapewnienie obsługi monitoringu po jakimś czasie zwróci 

się z oszczędności powstałych na wydatkach za niszczenie mienia gminnego.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

jeśli chodzi o rozbudowę monitoringu poinformował, ż zostanie nim objęty amfiteatr, 

drewniany mostek oraz teren przy dawnej bazie LOK i MOSiR. Na dzisiaj nie ma 

całodobowej obsługi, ale monitorowany obraz jest nagrywany i zdarzają się wnioski z policji  

o udostępnienie nagrania z jakiegoś zdarzenia.  

W związku z tym, iż dyżurujący policjant codziennie śledzi obraz z kamer zapytał, czy 

zdarzają się przerwy w transmisji. 

 

Komendanta Powiatowego Policji w Olecku – Andrzej Żyliński 

odpowiedział, że bywają przerwy, ale jest to związane z warunkami atmosferycznymi.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy w tym roku będą prowadzone działania związane z akcją „Parkuj z głową”.  

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Andrzej Żyliński 

odpowiedział, iż planuje się działania w ramach tej akcji, gdyż nieprawidłowe parkowanie jest 

dużym problemem w mieście.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Olecku Sp. z o.o. – Andrzej Falęcki 

stwierdził, iż wizerunek miasta pod względem czystości i utrzymania zieleni w sezonie letnim 

jest bardzo ważny. Spółka, zgodnie z zawartymi umowami, utrzymuje czystość na drogach 

gminnych, powiatowych i wojewódzkich. Ponadto ma zawarte umowy na utrzymanie 

czystości terenów niektórych wspólnot mieszkaniowych. Jeśli chodzi o tereny zielone, gmina 

zleca utrzymanie konkretnych obszarów, odrębnie zleca też utrzymanie czystości  

na „Wiewiórczej Ścieżce”. Zlecenie nie obejmuje sprzątania odpadów z jeziora, czy 

zaśmieconych skarp powyżej ścieżki. Rzeczywisty roczny koszt sprzątania 12-kilometrowej 

ścieżki wynosi 70 tys. zł, PGK otrzymuje na ten cel 35 tys. zł.  

Cieszy fakt, iż w ramach rozstrzygniętego przetargu i podpisanej umowy spółka otrzymała 

więcej środków na utrzymanie czystości. Jednak w związku z podwyżką płacy minimalnej 

należało zapewnić wzrost płac pracownikom, aby zarabiali więcej, niż wynosi najniższa 

krajowa. W bieżącym miesiącu zostało zatrudnionych trzech pracowników na podstawie 

umowy o pracę.  

Zostały poczynione starania o pozyskanie środków kredytowych z Banku Ochrony 

Środowiska na zakup sprzętu do przedsiębiorstwa, który w dużym stopniu zastąpiłby ludzi, 

których brakuje na rynku pracy.  
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Przewodniczący obrad – Leszek Olszewski  

poddał pod rozwagę, aby do przyszłorocznego budżetu zaplanować kwotę na zakup sprzętu  

do spółki PGK.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Robert Smyk 

w jego ocenie zimą bardziej zasadne jest posypywanie chodników i jezdni mieszaniną piasku  

i soli, by wiosną było mniej piachu do sprzątnięcia.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

oznajmił, że od jakiegoś czasu trwają rozmowy na temat dosprzętowienia spółki, a negocjacje 

w sprawie zaciągnięcia kredytu są już zaawansowane. Zakup lepszego sprzętu ułatwi pracę 

zatrudnionym pracownikom.  

Ponadto trwają wstępne rozmowy na temat przejęcia części dróg od powiatu, w celu ich 

lepszego utrzymania zimą, gdyż powiat nie posiada środków, by posypywać jezdnie solą lub 

mieszanką soli i piachu.  

Zgodził się z radnym, iż w przypadku posypywania solą, wiosną byłoby dużo mniej 

sprzątania. W okresie letnim sól można kupić zdecydowanie taniej, jednak pozostaje kwestia 

jej magazynowania. Wstępnie zostało już wytypowane miejsce, prezes winien wystąpić  

do gminy z wnioskiem, by pomogła w części przystosować wiatę z dawnego składowiska 

odpadów do magazynowania soli. Wówczas zimą byłoby efektywniej odśnieżone, zaś wiosną 

mniej piachu do zamiatania.  

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku – Elżbieta 

Rękawek 

poinformowała, iż podczas wakacji do dyspozycji będą boiska szkolne, które będą pod 

nadzorem pracowników placówek.  

Uczniowie trzech szkół wiejskich w liczbie ok. 120 osób wyjadą na tygodniowy obóz nad 

morze w ramach podsumowania realizowanych projektów.  

 

Przewodniczący obrad – Leszek Olszewski  

podziękował gościom za przybycie na posiedzenie komisji. 

 

Komisje jednogłośnie przyjęły następujące wnioski: 

 zabezpieczyć środki finansowe w przyszłorocznym budżecie gminy na podwyżki płac 

ratowników wodnych zarówno pracujących na kąpielisku, jak i na basenie  

o 200 - 300 zł, 

 zabezpieczyć środki finansowe w przyszłorocznym budżecie i w kolejnych latach  

na podwyżki płac pracowników w jednostkach organizacyjnych gminy,  

 rozwiązać problem braku wystarczającej liczby miejsc noclegowych podczas wakacji  

i ferii, co jest związane z niemożnością zakwaterowania policjantów z oddziałów 

prewencji z innych jednostek. Istnieje możliwość pozyskania większej ilości 

policjantów na sezon letni, ale są kłopoty ze znalezieniem dla nich wolnych miejsc 

noclegowych;  

 wyremontować Hotel Maraton, dzięki czemu w mieście powstałyby nowe miejsca 

noclegowe z możliwością kwaterowania w nim policjantów, 

  zapewnić całodobową obsługę monitoringu miejskiego, 

 rozważyć utworzenie linii telefonicznej z numerem alarmowym WOPR, który zostałby 

umieszczony w widocznych miejscach wokół jeziora, by ratownicy wodni mogli 

szybciej dotrzeć na miejsce zdarzenia. Numer taki winien być też udostępniony innym 

służbom ratowniczym – pogotowiu ratunkowemu, policji, straży pożarnej; 

 zabezpieczyć w przyszłorocznym budżecie kwotę na zakup sprzętu do spółki PGK.   
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Na tym punkt zakończono. 

 

  

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 
 

Spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Robert Smyk 

zapytał, kiedy będą malowane znaki poziome na jezdniach. Chodzi głównie o przejścia dla 

pieszych przy budynku Pl. Wolności 2 oraz na ul. Wojska Polskiego przy sklepie Biedronka. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

odpowiedział, iż przetarg na wykonanie tego zadania wygrała firma z Rzeszowa, która  

ma obowiązek odmalować pasy do końca maja br.  

Nawiązując do wcześniejszych rozmów o zakupach sprzętu do spółki PGK oznajmił,  

że ustalono, iż w ramach planowanych zakupów zostanie najprawdopodobniej zakupiona 

maszyna do malowania pasów, gdyż jest mało firm na rynku, które je posiadają,  

a przedsiębiorstwo będzie w przyszłych latach mogło na tym zarabiać.  

 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

Przewodniczący obrad 

Leszek Olszewski 

 

 

                                                               


